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Den 17. juni 2024 

 

Høring om opførelse af skæve boliger på Radisevej 

 

Til Amager Vest Lokaludvalg 

Grundejerforeningen Hejmdal, der er en af naboerne til Radisevej, ser med dyb bekymring på det foreslåede 

byggeri af skæve boliger på Radisevej. Området ved Radisevej er allerede et tæt bebygget område. Foruden 

den socialpsykiatriske afdeling Sundbyvang, har det relativt nybyggede område Urtehaven, der som noget nyt 

fik lov til at bygge i højden, skabt en såvel beboermæssig som bygningsmæssig tæthed i området. Sundbyvang 

området er således over de sidste 15 år forvandlet fra lav bebyggelse med grønne områder til boligblokke i tre 

etager og rækkehuse i to til tre etager med meget lidt grønt mellem disse bebyggelser. 

Ligeledes er de grønne bræmmer langs Tomatvej og Persillevej blevet inddraget til parkering. 

 

GF Hejmdal skal samtidig erindre om, at kommunen i forbindelse med etableringen af Urtehaven gav et 

mundtligt tilsagn om, at der ikke ville blive bygget yderligere på de tilbageværende grønne områder. På den 

baggrund forekommer det uforståeligt og urimeligt, at kommunen nu planlægger at bebygge det eneste større 

tilbageværende grønne areal i området. 

 

GF Hejmdal gør samtidig opmærksom på, at der langs Fussingvej ligger den såkaldte Sansesti – en legeplads, et 

frirum – for områdets børn, beboerne på Sundbyvang samt Seniorklubben på Radisevej. Sansestien er bl.a. 

udstyret med borde og bænke, og man kan også af den grund frygte for, at Sansestien kunne blive 

samlingsplads for de nye beboere og dermed være utryghedsskabende for de nuværende brugere. 

 

Med venlig hilsen 

 

Hans Henrik Gabelgaard 

GF Hejmdal, formand 

 


